
Zápis  z  veřejného zasedání  zastupi te ls tva obce Lány  
konaného dne 16.10.2007 od 19.00 hodin 

 v  sokolovně  Lány čp.217 
 
Přítomni: 11 členů zastupitelstva obce, viz. prezenční listina 
 
Omluveni:  -------- 
Program jednání: 

1. zahájení,  
2. kontrola usnesení 
3. žádosti o dotace z grantů KÚ Středočeského kraje 
4. zpráva místostarosty obce 
5. rozpočtová změna č.2/2007 
6. informace o plánované výstavbě bioplynové stanice na skládce Ekologie s.r.o. 
7. diskuze 
8. usnesení, závěr 

 
 
Ověřovatelé zápisu:  p.Karel Pleiner 
                                    p. Mgr. Jiří Ladra 
 
Usnesení připraví :    p. Václav Fencl 
 
Zápis provede:         Dana Hnízdilová 
 
Starosta obce vyzval zastupitele k doplnění návrhu a hlasování. 
Místostarosta obce p.Fencl navrhl jiného ověřovatele místo pana Pleinera, který byl 
ověřovatelem minulého zápisu. Navrhl JUDr. Ernesta Kosára. 
 
Starosta jmenoval ověřovatel dnešního zápisu: p.Mgr.Jiřího Ladru 
                                                                               JUDr.Ernesta Kosára 
 
Nikdo ze zastupitelů neměl žádné připomínky a doplnění, proto dal starosta hlasovat. 
 

Hlasování k programu 
jednání:    + 11 

 
1.Veřejné zasedání zahájil starosta obce p. Karel Sklenička, přivítal přítomné zastupitele, 
občany a pozvané hosty.  
 
2. Kontrola usnesení č. 4/2007 ze dne  27.8.2007 
Kontrolu  usnesení č.4/2007 provedl p. Václav Fencl, vše bylo splněno.  
 
3. žádosti o dotace z grantů Krajského úřadu Středočeského kraje   
Zastupitelstvo obce se na své pracovní poradě zabývalo přípravou podání žádostí o dotace 
z fondu Krajského úřadu Středočeského kraje. 
 

• Výměna oken v budově Základní školy Lány čp.93 
• Oprava dětského hřiště ve Vašírově 
• Žádosti na pořádání kulturních akcí – informaci přednese p.Roman Havelka ve své 

samostatné zprávě 



Dále se ujal slova zastupitel p.Roman Havelka, předseda kulturně-školské komise a 
informoval o vypsání žádosti na granty z oblasti kultury. 

• Staročeské máje 
• Kulinářský jarmark 
• Dětská divadelní představení 
• Voňavý advent 
• Festival amatérského filmu modelářů 
• Lánské letní slavnosti 2008 

 
Starosta vyzval členy zastupitelstva k doplnění, dotazům, diskuzi a k následnému hlasování. 
Nikdo neměl žádných připomínek. 
        Hlasování: + 11 
 
4. Zpráva místostarosty obce 
Místostarosta obce p.Václav Fencl seznámil přítomné zastupitele a občany se svojí zprávou. 
 
V září letošního roku byl proveden dílčí audit hospodaření obce kontrolním oddělením 
Krajského úřadu Středočeského kraje s tímto výsledkem: 

• Nebyla včas provedena rozpočtová změna, proto bude přednesena na dnešním 
veřejném zasedání ZO 

• Došlo k porušení § 119 zákona o obcích, kdy místostarostka obce nemůže současně 
vykonávat předsedkyni finančního výboru – bylo navrženo zapsat do usnesení 
z dnešního zasedání úkol pro zastupitele obce – vyřešit porušení ustanovení. 

• Další doporučení auditorů bylo – zpracovat návrh rozpočtu obce pro rok 2008, 
projednat a schválit na veřejném zasedání ještě v prosinci 2007. 

Dále pan místostarosta hovořil o nutnosti uzavření smluv na zimní údržbu místních 
komunikací. Navrhl oslovit smluvní partnery jako v loňském roce, tj. ČZU-ŠZP Lány a město 
Stochov. 
 
5. Rozpočtová změna 
Místostarosta obce pí.Alena Hlavsová seznámila zastupitele s navrhovanou rozpočtovou 
změnou č.2/2007. 
Starosta obce vyzval členy k dotazům, diskuzi nebo připomínkám. Nikdo ze zastupitelů neměl 
připomínek, proto dal starosta hlasovat: KDO SOUHLASÍ S TAKTO NAVRŽENOU 
ROZPOČTOU ZMĚNOU č.2/2007. 
 
        Hlasování: + 11 
 
6. Informace o plánované výstavbě bioplynové stanice na skládce Ekologie s.r.o. 
Starosta obce ještě jednou přivítal pozvané hosty, konkrétně zástupce obcí Rynholec a 
Tuchlovice, primátora města Kladna Ing.Jiránka, hejtmana Středočeského kraje Ing.Bendla a 
představil pana Ing.Jinocha, soudního znalce v oblasti životního prostředí a chemie, kterého 
požádala obec Lány o odbornou pomoc. Dále přivítal zástupce firmy Ekologie s.r.o., 
Ing.Perglera, Ing.Perglerovou, Ing. Bechyněho a projektanta stavby Ing.Dvořáčka. 
 
V úvodu starosta obce přednesl časový sled a průběh jednání zastupitelstva obce, které se 
zabývalo vypracováním postoje obce Lány k oznámení záměru na vybudování bioplynové 
stanice na skládce Ekologie s.r.o.. Poděkování patří především zastupitelům p.Pleinerovi a 
p.Havelkovi. Jediným pochybením obce bylo, že záporné stanovisko mělo být odesláno již 
v počátku tj. po 8.8.2007 a mělo být na programu veřejného zasedání zastupitelstva obce dne 
27.8.2007. 
 



Závěrem starosta obce ubezpečil přítomné, že stanovisko k navrženému projektu je zamítavé. 
 
Zpráva starosty a vyjádření obce Lány k oznámení záměru na vybudování 
bioplynové stanice jsou přílohou tohoto zápisu. 
 
Předsedající vyzval zástupce firmy Ekologie s.r.o. k přednesení jejich příspěvku. 
Ing.Pergler, hovořil v následujících bodech: 

• Historie vzniku skládky – zavážení lomu Babín komunálním odpadem 
• V r.1992 zřízena nová moderní skládka 
• Skládka je zřízena v k.ú. Rynholec – finanční toky jdou podle zákona do obce 

Rynholec (cca 35mil.Kč/rok), přestože obec Lány je zatěžována průjezdem nákladních 
vozidel 

• Technologie skládkování 
• Množství uloženého odpadu, vč. biologicky rozložitelného odpadu 
• Těleso skládky je odplyněno, plyn je jímán a přeměňován na elektrickou energii 
• Plánovaná bioplynová stanice je vyšší stupeň likvidace odpadů 
• Nabídka pro zastupitele – zmapovat a navštívit všechny bioplynové stanice v ČR za 

účasti členů ZO obce Lány 
 
Ing.Dvořáček, projektant bioplynové stanice 
Hovořil k projektované stanici na skládce Ekologie s.r.o. lom Babín: 

• Hlavní produkty ke zpracování v navrhované bioplynové stanici 
Kukuřičná siláž – 10.000t/rok, 80-90 dní doba zdržení – riziko zápachu minimální 
Separovaný bioodpad od obyvatel – 1.400t/rok 
Odpady z kuchyní a jídelen – 80 t/rok 
Jateční odpady – 1.400t/rok – v našem případě odpad z drůbežích jatek ŠZP Lány. 
Tento odpad skýtá nejvyšší riziko zápachu – tento odpad lze vyřadit 

• Místní zatížení – je pod limitem 
 
Po vystoupení zástupců Ekologie s.r.o. vyzval starosta obce přítomné hosty k jejich 
diskuzním příspěvkům. 
 
Ing.Bendl: hovořil k zákonnému postupu oznamování záměru výstavby bioplynové stanice. 
V této chvíli se celá věc vrátila na samý začátek tj. posuzování podle zákona č.100/2001 Sb. 
(„velká“EIA). Rizika jsou příliš veliká, abychom věřili, že bude vše fungovat tak jak má. 
Obec Lány je vnímána jako sídlo prezidenta, území CHKO a v neposlední řadě je 
Středočeský kraj investorem stavby obchvatu obce, aby byla snížena dopravní zátěž. 
Závěrem: výstavbě bioplynové stanici – NE. 
 
Ing.Jiránek: jako primátor města Kladna nemůže být obci Lány příliš nápomocen, ale jako 
předseda komise životního prostředí Středočeského kraje a předseda dozorčí rady 
Středočeských vodáren nabízí pomoc při zpracování odborných posudků a 
oponentur.(např.zdroj vody Klíčava) 
 
p.R.Havelka: informoval přítomné zastupitele a občany o založení Občanského sdružení Lány 
a Vašírov – zdravý prostor pro život. Zakladatelé: Karel Pleiner, Roman Havelka, Eva 
Havelková, Ivana Hošková, Jan Kundela. Návrh na registraci byl podán na MV, odbor 
všeobecné správy. Cíle sdružení: chránit přírodu a krajinu, chránit životní prostředí, chránit 
památky,  kulturní hodnoty a krajinný ráz, chránit veřejné zdraví a zdravé životní prostředí, 
zastavit úbytek zeleně v zastavěných územích obce, chránit zemědělský a lesní půdní fond, 
péče o k.ú.Lán a Vašírova a sousedních obcí. 
O konečné registraci občanského sdružení bude veřejnost včas informována. 



 
p.Pleiner: doplnil cíle sdružení – oddělit skládku a obchvat od obydlené  části obce Lány 
zalesněním. Termín ustavující schůze sdružení bude veřejnosti oznámen. 
 
 
p.Hložek: vítá návrh na založení občanského sdružení, v případě zásobování bioplynové 
stanice odpadem z drůbežích jatek není pro šetření pohonných hmot a navrhuje, aby se odpad 
odvážel jinam. 
 
Ing.Slanina: představil se jako předseda petičního výboru s trvalým pobytem na Lánech a 
tímto předává do rukou starosty obce petici občanů ve věci záměru firmy Ekologie s.r.o. 
vybudovat bioplynovou stanici na skládce komunálního odpadu mezi obcemi Lány a 
Rynholec. Petice obsahuje 604 podpisů. 
 
p.V.Picka: bioplynové stanice se zřizují všude ve světě, ale nechápe  proč se stanice nepostaví 
v nezabydlené části  a v dostatečné vzdálenosti od obydlených částí 
 
pí.Pospíšilová, místostarostka obce Tuchlovice 
Vznesla dotaz na Ing.Perglera: 1/ zda zná výsledky měření při posledním požáru skládky? 
Ing.Pergler: není to povinnost zřizovatele skládky  monitorovat. 
2/ Zná Ing.Dvořáček regulativa územního plánu obce Rynholce?  
Ing.Dvořáček: z hlavy je nezná, při vydávání územního rozhodnutí je to věcí stavebního 
úřadu . 
Za obec Tuchlovice místostarostka pí. Pospíšilová říká: výstavba bioplynové stanice NE. 
 
pí.Sedláčková:  přinesla vzorek z bioplynové stanice – značného zápachu 
Ing.Dvořáček: předložil vzorek z výstupu bioplynové stanice (peletky) získané v SRN – bez 
zápachu. 
 
Ing.B.Jirglová: je známo, že zemědělství se utlumuje i z důvodu zápachu, čím bude 
bioplynová stanice plněna? 
 
p.Hatina: kolik  bioplynových stanic na stejné technologii jako má být v Rynholci pan 
projektant vyprojektoval a kde jsou postaveny? 
Ing.Dvořáček: tato je první 
 
MUDr.Gregor: dvě otázky na Ing.Perglera. 
1/ jaká byla příčina posledního požáru na skládce 
2/ jaké je zabezpečení aby k požárům opakovaně nedocházelo 
 
Ing.Pergler: 1/ na základě šetření byl požár úmyslně založen, 2/ skládka bude oplocena, je 
zvýšená ostraha, Ekologie s.r.o. pracuje na výkupu pozemků mezi skládkou a obcí Lány, 
který plánuje osázet lesním porostem. 
 
p.J.Řáda: ceny za ukládání odpadu jsou tak vysoké, že by část finančních prostředků měla být 
použita na zajištění bezpečného ukládání odpadů – požáry se opakují. 
Ing.Pergler: ceny za uložení odpadu jsou ve Středočeském kraji jedny z nejnižších. 
 
p.Zelenka: v dokumentaci o oznámení záměru výstavby bioplynové stanice je uvedeno, že 
odpadní voda bude jímána v laguně a  využívána k polévání tělesa skládky. Bude se šířit 
značný zápach. 



Ing.Dvořáček: kalová voda na výstupu vykazuje značný obsah dusíku – používá se jako 
hnojivo – bez zápachu. Toto bylo uvedeno jako náhradní varianta. 
 
p.Sklenička: na str.64 předloženého záměru je uveden rozstřik na skládkové těleso z důvodu 
zvýšení produkce skládkového plynu. 
Zástupci zastupitelů osobně navštívili bioplynovou stanici v Kněžicích na Nymbursku, kde 
jsou 2 nezastřešené nádrže s odpadní vodou / fugátem/a zápach byl skutečně nesnesitelný. 
 
Ing.Dvořáček: podle jeho informací právě probíhá v Kněžicích zastřešení a navrhuje navštívit 
bioplynovou stanici v Chrobolech. 
 
pí.Týblová: poděkovala Ing.Bendlovi za podporu lánských občanů, kteří jsou jednoznačně 
proti výstavbě bioplynové stanice. Otázka na pana projektanta: Jaký bude přínos pro Lány. 
 
Ing.Dvořáček: jedna z možností je používání peletek jako biopaliva do kotlů na biomasu. 
 
Ing.Holas: na tomto zasedání jednoznačně zaznělo, že občané Lán a Vašírova si výstavbu 
stanice nepřejí. Nechápe argumentaci investora. 
 
Ing.Kučera: v úvodní řeči pana starosty zaznělo časové pochybení ze strany obce, i když pan 
hejtman a pan primátor to vysvětlili. Jaká je garance že se to nebude opakovat a jaký je další 
postup při schvalovacím řízení. 
 
Ing.Bendl: každá věc má své procesní náležitosti, věc se vrací k novému plnému 
projednávání, je nutné předložit vyjádření všech institucí, jako hejtman kraje si vše ohlídá.  
 
Ing.Jiránek:  opakuje, že jako primátor nemůže udělat nic, ale jako předseda komise ŽP bude 
projednávat „velkou EIA“ – bude nařízeno veřejné projednávání na území obce Lány a 
Rynholec. Rozhodující je územní rozhodnutí, v této chvíli záleží na obci Rynholec. 
 
p.Sklenička: obec Lány si na vypracování odborných stanovisek, která budou třeba k dalšímu 
projednávání najme soudního znalce z oboru ing.Jinocha 
 
Ing.Kučera: bude provoz skládky bez vybudované bioplynové stanice v r.2011 zastaven? 
 
Ing.Jiránek: skládka a  vybudování bioplynové stanice nemá nic společného. Stanice a 
skládka může být oddělena. Na skládce se nebude moci od roku 2011 ukládat biologicky 
rozložitelný odpad (BRKO). 
 
Ing.Jinoch: soudní znalec v oblasti životního prostředí a chemie. 
Od roku 2011 se nesmí na skládky ukládat BRKO, jedna z možností likvidace BRKO je právě 
bioplynová stanice. Z laguny na odpadní vodu o kapacitě 4.550 m3 bude značný únik metanu. 
Zastřešení by obnášelo značné finanční náklady.  
Budování bioplynových stanic ANO, ale ne v blízkosti zastavěné části obce, tak jak je zde 
navrhováno. Separace BRKO bude nutné provádět přímo u zdroje, tj.občan. 
 
p.Hatina:  Kdo s konečnou platností může schválit výstavbu  stanice a jaká je možnost 
odvolání. 
 
Ing.Jiránek: Stavební úřad Nové Strašecí, odvolání obcí Lány a Rynholec ke Krajskému úřadu 
Středočeského kraje, soudní přezkoumání nejvyššího správního soudu. 
 



Ing.Ondřej: cítí arogantní jednání ze strany investora, všude zaznívají záporná stanoviska, za 
svoji osobu říká bioplynovou stanici NE.   
 
p.Sklenička: již v měsíci prosinci 2006 zamýšlela firma Ekologie s.r.o. výstavbu bioplynové 
stanice na k.ú. Lány a nabídla obci, aby byla obec investorem celé akce. Zastupitelstvo obce 
zaslalo Ekologii s.r.o. zamítavé stanovisko. 
 
Ing.Pergler: vrátil se k diskutovanému problému požáru, kdy sdělil že monitorovací zařízení 
není ze zákona povinné. K příspěvku pana starosty řekl, že biostanice nebyla plánována v k.ú. 
Lány. 
p.Sklenička:  Při nabídce na spolupráci bylo sděleno, že bioplynová stanice bude na 
katastrálním území obce Lány  a firma Ekologie jednala s KPR LS Lány o odkupu pozemků. 
 
Ing.Pergler:  Pokud nepřesvědčí občany obcí Lány a Rynholec o výhodách bioplynové stanice 
– STAVĚT  SE NEBUDE. 
 
p.J.Řáda: kolikrát skládka hořela, jaká jsou vytvořena opatření proti požáru? 
 
Ing.Pergler: každý požár je zaznamenáván, každý se může přesvědčit o záznamech osobně. 
Bezpečnostní opatření: oplocení, prevence, větší část skládkového tělesa je zakryta, zhuštění 
služeb a ostrahy. 
 
pí.Týblová:  pochopil investor, že nesouhlas občanů s výstavbou je jednomyslný, další 
jednání proto vidí jako zbytečné. 
 
Ing.Pergler: předpokládá, že za 50 let se vrátíme k dokonalejším technologiím zpracování 
odpadu a věří, že názory občanů se změní. 
Starosta obce pan Karel Sklenička ukončil diskuzi. 
 
7. Usnesení a závěr 
Návrh na usnesení z dnešního veřejného zasedání přednesl p.Fencl, zástupce starosty. 
Starosta p.Sklenička vyzval zastupitele k doplnění usnesení, nebylo žádných připomínek,  
proto  vyzval zastupitele ke hlasování. 
 
                                                                                                  Hlasování + 11 
Závěr provedl p. Sklenička, starosta obce. Poděkoval přítomným zastupitelům a přítomným 
občanům a hostům za projevený zájem. 
 
Karel Sklenička, v.r.. 
starosta  
 
Václav Fencl, v.r. 
 místostarosta  
 
Alena Hlavsová, v.r. 
místostarostka  
 
JUDr. Ernes Kosár, v.r. 
ověřovatel  
 
Mgr. Jiří Ladra, v.r. 
ověřovatel  


